
Komunisti v naši občini o kulturi
Pred plenumom CK ZKS o kulturi smo tudi v naši občini razprav-

Ijali o tem za človekovo življenje pomembnem področju. Člani našega
občin.skega komiteja ZKS so na seji 22. aprila govorili o idejnopolitič-
nih vprašanjih današnjega stanja kulture v občini in o razvoju le-te v
prihodnjih letih, kot osnova za pogovor pa jim je siužilo gradivo, pri-
pravljeno za bližnji plenum. Čeprav naj bi razmišljali predvsem kon-
kretno, to je o razmerah in prihodnosti kullure v naši občini, se seveda
ni bilo mogoče izogniti nekalerim splošnim ugotovitvam, ki veljajo za
vso našo republiko.

Že v uvodu v razpravo je Pavla
Perne, članica predsedstva OK
ZKS, dejala, da je bila kultura že
od nekdaj nosilka osvobodilnih
teženj človeštva in da je v zgodo-
vini slovenskega naroda skrbela
za prebujanje naše narodne za-
vesti. Tudi komunisti so se med
obema vojnama in med NOB za-
vedali njene pomembnosti in so
vnašali kulturo v vse druge de-
javnosti. Pavla Perne je opozo-
rila tudi na to, da navadno govo-
rimo le o ljubiteljski in umetniški
kulturi, da smo kulturo zreduci-
rali na umetniško ustvarjanje in
delno še na prosveto, ne pa na
način življenja in dela. Naša kul-
tura se namreč kaže tudi v od-
nosu do dela, do okolja, na cesti,
v medsebojnih odnosih, v govoru
in jeziku, pri varovanju naše kui-
turne dediščine, skratka v vsem
našem početju.

Zaradi vloge, ki jo ima kultura
v našem vsakdanjem življenju, je
še toliko bolj čudno, da se je na
plenumu CK ZKS znašla po več
kot desetletnem presledku. Ta
ugotovitev je izzvenela kot oči-
tek in opozorilo hkrati, saj so ji
člani našega komiteja dodali še
nekatere druge misli, kot na pri-
mer, da kultura ni le stvar kul-
turnih delavcev, marveč vseh
komunistov in da kultura ni po-
raba, nadgradnja družbe, ampak
del vsakdanjega življenja.

Sredstva za kulturo usihajo in
očitno v prihodnjih letih ni pri-
čakovati kakega bistvenega
izboljšanja. Zato bo treba za rast
kulturne dejavnosti poiskati
nove možnosti, predvsem na lju-
biteljski podlagi. V občini imamo
47 kulturnih sekcij in 26 kultur-
no-umetniških društev, ki pa
imajo za svoje delovanje na voljo

le minimalno sredstev. Kulturni
dom Španski borci, za katerega v
občini namenjamo kar precej
kulturnega denarja, še ni izpolnil
vseh pričakovanj. Dobro pa je
delo knjižnice, ki je lani izposo-
dila kar četrt milijona knjig,
hkrati pa razvija še nekatere
druge dejavnosti. Nasploh se
lahko pohvalimo, da imamo v
občini na visoki kakovostni ravni
predvsem razvito glasbeno in
plesno dejavnost.

Očitno pa kultura še vedno
nima enakopravnega položaja s
športom, saj kot je dejal pred-
sednik ZKO naše občine Stane

Jalovec, je v delovni organizaciji
še vedno težje zaposliti kultur-
nega animatorja kot športnega
referenta; odpor pa se kaže
predvsem sstrani delavcev. Več
bo tudi treba storiti za vključe-
\ anje delavcev iz drugih republik
v kulturno življenje občine, saj
jih je pri nas med zaposlenimi
karokoli 25 odstotkov. Ponovno
oživeti in nato ohranjati pa je
treba tudi sporočila tistih naših
občanov, kot na primer Jožeta
Moškriča, ki so naši delavski ob-
čini poleg revolucionarnega da-
jali tudi kulturni pečat.
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